



## The Most Reverend Melissa Skelton – Bio

The Most Reverend Melissa Skelton is the Bishop Provisional Designate in the Episcopal Diocese of Olympia. The diocese voted to place itself under the authority of Bishop Skelton (pending the consent process) at the Diocese of Olympia's 2022 Diocesan Convention.

Bishop Skelton has deep ties to the Diocese of Olympia, previously serving as the rector of St. Paul's Episcopal Church in Seattle and as the Canon for Congregational Development and Leadership for the Diocese of Olympia. During this time, she developed and launched the College for Congregational Development, which continues to this day and is currently hosted by eight dioceses across the Episcopal Church. In 2013, Bishop Skelton was elected 9th Bishop of the Diocese of New Westminster, The Anglican Church of Canada. In 2018, she was elected Metropolitan of the Ecclesiastical Province of British Columbia and Yukon, making her the first woman in the Anglican Church of Canada to hold the position of Archbishop.

Before her time in the Diocese of Olympia, Bishop Skelton served as rector of Trinity Episcopal Church in Castine, Maine, while also serving as the Executive Director of a land trust. Prior to this, she was Vice President for Consumer Products and Community Engagement at Tom's of Maine, Vice President for Administration at The General Theological Seminary and Brand Manager at The Proctor & Gamble Company. While at General Seminary, she served as the Director of the College for Bishops.

Bishop Skelton holds an MA in English from the University of South Carolina, an MBA from the University of Chicago, and an M.Div. from Virginia Theological Seminary. Additionally, she completed a certificate in Organization Development at the NTL Institute for Applied Behavioral Science. After retiring from the Anglican Church of Canada, Bishop Skelton returned to the Diocese of Olympia to serve as Assisting Bishop. She is married to the Rev. Eric Stroo, a mental health counselor and a deacon in the Episcopal Church. Between them they have three children and five grandchildren.



## **La reverendísima Melissa Skelton – Biografía**

Melissa Skelton es la obispa provisional designada en la Diócesis Episcopal de Olympia. La Diócesis votó para colocarse bajo la autoridad de la obispa Skelton (proceso de consentimiento pendiente) en la Convención Diocesana 2022 de la Diócesis de Olympia.

La obispa Skelton tiene profundos lazos con la Diócesis de Olympia. Anteriormente fungió como directora de la Iglesia Episcopal de San Pablo en Seattle y como canóniga para el desarrollo y liderazgo congregacional de la Diócesis de Olympia. Durante este tiempo, desarrolló y dio inicio al Colegio para el Desarrollo Congregacional, que continúa hasta el día de hoy y actualmente se ofrece a través de ocho diócesis en toda la Iglesia Episcopal. En 2013, la obispa Skelton fue electa novena obispa de la Diócesis de New Westminster, la Iglesia Anglicana de Canadá. En 2018, fue electa obispa metropolitana de la Provincia Eclesiástica de la Columbia Británica y Yukón, convirtiéndose así en la primera mujer en la Iglesia Anglicana de Canadá en ocupar el Arzobispado.

Antes de su llegada a la Diócesis de Olympia, la Obispa Skelton se desempeñó como rectora de la Iglesia Episcopal de la Trinidad en Castine, Maine, mientras también fungía como directora ejecutiva de un fideicomiso de tierras. Previo a esto, fue vicepresidenta de productos para consumo y participación comunitaria en Tom's of Maine, vicepresidenta de administración en el Seminario General de Teología y gerente de marca en The Proctor & Gamble Company. Mientras estuvo en el Seminario General, se desempeñó como directora del Colegio para Obispos.

La obispa Skelton obtuvo una maestría en inglés de la Universidad de Carolina del Sur, una maestría en administración de empresas de la Universidad de Chicago y una maestría en divinidad del Seminario Teológico de Virginia. Además, obtuvo una certificación en desarrollo organizacional en el Instituto NTL para Ciencias del Comportamiento Aplicadas. Después de retirarse de la Iglesia Anglicana de Canadá, la obispa Skelton regresó a la Diócesis de Olympia para servir como obispa asistente. Está casada con el reverendo Eric Stroo, consejero de salud mental y diácono de la Iglesia Episcopal. Ambos tienen tres hijos y cinco nietos.

